
 

  

                                    RÉTE  KÖZSÉG    ÖNKORMÁNYZATA 

Szám: 2020                                                                                 Réte, 2020.06.04. 

 

                                                 J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

                  Az Önkormányzat  üléséről, amelyre 2020. június 4- én  

                                     került sor a községi hivatal üléstermében 

                                      

Jelenlévők: 

Polgármester                                        PaedDr. Metzner Zoltán,MBA 

Képviselők:                                           Michal Bačinský 

                                                              Gyurcsi Erzsébet 

                                                              Mgr.Gyurcsi Pomichal Mária 

                                                               Kiss Zoltán 

                                                                Kvál Tibor  

                                                               PaedDr.Kovács Erika,PhD. 

                                                               Neszméry Előd 

                                                               JUDr. Ondrus Peter , PhD. 

                                                               Sándor Nemes Erzsébet  

 Főellenőr :                                            Mgr. Tomovič Mária        

  

 

A polgármester megállapította, hogy a képviselőtestület a meghatározott határidőn belül 

ült össze. 9 tagú testületből  9-en vannak jelen, tehát a képviselőtestület határozatképes. 

A testület napirendje: 

1. A Slovak Telekom  és Setem kft. investíciós befektetése a község területén –  „ INS 

FTTH SC 03 Reca „-optikai vezeték kiépítése 



2. Határozati  javaslat teljesítése 

3. A község 2020- as költségvetés  I. negyedévi teljesítése 

4. A község költségvetésének megváltoztatása a COVID 19 hatására 

5. Beszámoló a község 2019-es évi   zárszámadásáról és gazdálkodásáról 

6. A községi  főellenőr jelentése a 2019-es  zárszámadásáról 

7. Beszámoló a független könyvvizsgáló jelentéséről a 2019-es évről 

8. A 2/2020-as ÖR javaslat  a temetkezési rend  müködésére 

9. Javaslati tarifa a közigazgatási illeték és a község által nyújtott szolgálatok díjára  

10. A multifunkciós pálya müködési terve 

11. Egyéb 

12. Határozati javaslat 

A polgármester Kvál Tibort, Neszméry Elődöt   és JUDr. Ondrus Petert  javasolta a javaslati 

bizottságba, jegyzőkönyv- hitelesítőknek Sándor Nemes Erzsébetet, és Gyurcsi Erzsébetet ,  

Kvál Violát pedig jegyzőkönyvvezetőnek.   

 

1.  A Slovak Telekom és Setem  kft. cégek bemutatója a beruházási szándékairól a község    

területén – optikai vezeték kiépítése“ INS FTTH SC 03 Reca „ 

    A polgármester üdvözölte a cégek képviselőit,  Slovak Telekom képviselőjét Viselka urat 

a Setem képviselőjét Juríček  urat , valamint a Nový Svet község képviselőjét Juríček Tibor 

urat. 

 A Slovak Telekom képviseletében Viselka úr részletesen bemutatta a cég beruházási 

szándékát az optikai vezeték kifejlesztésére és letételére a község területén.Az ásatási 

munkálatok a község belterületén keresztül vezetnek majd  a kidolgozott tervek alapján. 

A Setem kft. visszalép a beruházási szándékától, nincs szándéka rákapcsolódni. 

A Nový Svet község képviseletében Tibor Juríček kérte a Réte község beleegyezését abba, 

hogy az optikai vezeték közös  vájatban legyen elhelyezve. 

Hozzászólás: 

Kiss Zoltán – nem értek egyet azzal, hogy a vezeték levegőben oszlopról oszlopra történjen, 

csakis a földben és semmi esetre sem közös vájatban a Nový Svet községgel. 

Ondrus Peter  szeretnék pontos technikai magyarázatot , hol lesz majd  aláfúrva és hol pedig 

feltúrva a helyszín. 

A polgármester  megkérdezte, hogy mikorra tervezi a Slovak Telekom az „INS FTTH SC 03 

Reca – beruházási szándékát. A Nový Svet községgel csak a későbbiek folyamán tárgyalunk. 

Kvál Tibor – a községnek szüksége van az optikai hálózatra. 

Viselka  úr  a Slovak Telekom képviselője válaszolt a feltett kérdésekre, a cég 2023 –ra 

tervezi a beruházás megvalósítását, mivel a területi határozat kiadása 3-4 hónapot vesz  



igénybe, csak aztán lehet kidolgozni a megvalósítható tervet.  Egyelőre a beruházási 

tervezetben az oszlopról oszlopra való vezetés van rögzítve. 

 Megvitatás után a képviselők egyhangúlag egyetértetttek az „INS FTTH SC 

03Reca“beruházási tervezet  jóváhagyásával azzal a feltételel ,hogy a vezeték a földben lesz 

elhelyezve. 

 

Szavazás : jelenlévők :  9  mellette :  9   

  

2. Határozati  javaslat  teljesítése 

 Konkrét feladat nem volt. 

A képviselőknek hozzászólásaik nem voltak.. 

Szavazás: jelenlévők : 9   mellette :  9   

                                        

3. A község 2020-es költségvetés I. negyedévi teljesítése 

A polgármester felkérte a község könyvelőnőjét a beszámoló előterjesztésére.Kvál Viola 

megjegyezte ,hogy a képviselők a meghívóval együtt kézhez kapták a költségvetés teljesítését, 

így tudják, hogy a bevételi rész 30 % -ra van teljesítve. Alakósok 97 %-ra teljesítették 

a szemét elhordásáért befizetendő illetéket, Neszméryová Mária pedig kifizette a telek 

vásárlásáért a második részletet.   

A kiadási rész 26%-ra van teljesítve. Ami a  beruházi kiadásokat illeti a megvalósult községi  

táblák tervezete  valamint a közösségi ház felújításának első szakasza befejeződött. 

Az írásbeli anyag a jegyzőkönyv része. 

A képviselők megvitatás után egyhangúlag jóváhagyták a község 2020-as költségvetés 

I.negyedévi teljesítését. 

Szavazás: jelenlévők :  9    mellette :  9 

 

4. A 2020-as költségvetés módosítása a COVID 19 világjárvány miatt 

A polgármester felkérte a község könyvelőnőjét a módosítás előterjesztésére. Kvál Viola 

részletesen előterjesztette a költségvetés módosítását. Aa minisztérium előre jelzése alapján 

a bevételi rész 140 ezer euróval csökken, ebből kifolyólag kell csökkenteni  a kiadásokat is, 

vagyis a nagy befektetéseket:  az út Gurab fele 120 ezer , a helyi hangszóro 3 ezer, 

közvilágítás szélesítése 10 ezer , fák kiültetése 5 ezer , esővíz elvezetése 3 ezer,falunap 5 ezer 



.Viszont  meg kell emelni a kiadásokat az autobuszmegállók kiépítéser 10 ezer valamint 

a közösségi ház rekonstrukciójára szánt összeget 13 ezer euróval. A bevételi rész 2020-as évre 

732 750 € a kiadási pedig 728 750 €- ra módosul. 

  Megvitatás után a képviselő testület egyhangúlag jóváhagyta a község k öltségvetésének  

módodítását a 2020-as évre.          

          Szavazás : jelenlévők:  9   mellette :  9 

 

5.  Beszámoló  a község  2019-es  évi zárszámadásáról  és gazdálkodásáról 

 

A polgármester felkérte a község könyvvelőjét a beszámoló előterjesztésére. Kvál Viola 

beszámolt a község gazdálkodásáról a 2019-es évben. Az év végi jelentések időben lettek 

elküldve az adó és a minisztériumi hivatalba. A gazdálkodási eredményt illetve 

a tartalékalapot  ami 10% a tőkebefektetésre ajánlom felhasználni.. 

A javaslathoz hozzászólás nem volt. 

A képviselők egyhangúlag  jóváhagyták a község 2019-es zárszámadásáról és 

gazdálkodásáról szóló beszámolót. 

 

Szavazás: jelenlévők:  9  mellette : 9. 

 

6.  A községi főellenőr  jelentése a 2019-es  zárszámadásról 

A polgármester  felkérte a község főellenőrét a jelentés előterjesztésére. A község főellenőre 

Mgr. Tomovič Mária leszögezte , hogy nem a zárszámadás javaslata 15 napig a község 

honlapján volt tüntetve.A kidolgozott zárszámadás összhangban van a könyvelési és 

költségvetési előírásokkal, nem talált semmi kivetni valót. Teljes mértékben javasolja a 2019-

es zárszámadás elfogadását. 

 Megvitatás után a képviselőtestület egyhangúlag tudomásul vettéko a községi főellenőr 

jelentését a 2019-es zárszámadásról. 

                Szavazás:  jelenlévők : 9  mellette : 9 

 

7. A független könyvvizsgáló jelentése a 2019-es évről 

A polgármester előterjesztette a független könyvvizsgáló jelentését a 2019-es évről.A 

képviselők egyhangúlag tudomásul vették az előterjesztett jelentést. 



 

           Szavazás : jelenlévők : 9  mellette: 9 

          

8.  A 2/2020-as ÖR javaslat a temetkezésekről 

           A polgármester előterjesztette a 2/202-as ÖR javaslatot a temetkezésekről. A javaslat     

15 napig a község honlapján volt kifüggesztve. Mivel a törvény előírja, hogy   a sírásóknak 

szakképesítéstre van szükségük , ezt a szenci temetkezési vállalat által tudjuk csak 

bebiztosítani. 

Megvitatás után a képviselők egyhangúlag jóváhagyták a 2/2020-as ÖR  a temetekezésekről .  

            Szavazás :  jelenlévők:  9  mellette: 9 

       

         9. Az igazgatási és kezelési díjak tarifája a rétei KH által nyújtott szolgáltatásokért    

A polgármester  előterjesztette a javaslatot  az igazgatási és kezelési díjak  tarifáját a rétei KH  

által nyújtott szolgátatásokért. 

Írásbeli javaslat a jegyzőkönyv részét képezi. 

Az előterjesztett  javaslatot a képviselők egyhangúlag jóváhagyták. 

           Szavazás : jelenlévők  9  mellette  : 9 

     

         10. A multifunkciós sportpálya üzemeltetési szabályzata 

A polgármester beszámolt arról,hogy a multifunkciós pálya elkészült . A jóváhagyott 

munkálatokon kívül még járdát kellett építenie és bebiztosítani a megvilágosítást.A pálya 

felügyeletét Fábry Rozália fogja biztosítani a jóváhagyott üzemeltetési szabályzat alapján.  

Megvitatás után a képviselők egyhangúlag jóváhagyták a multifunkciós sportpálya 

üzemeltetési szabályzatát. 

          Szavazás:  jelenlévők  . 9  mellette:  9 

      11.  Egyéb 

a. A polgármester előterjesztette a nyilatkozatot arról,hogy a vasútállomás melletti parkolási 

terület  az 1422 tulajdonlapon az E-KN 1522/2 ,valamint  a C 1310/3 parcelán,melyek 

a Szlovák Földalap tulajdonában vannak a Pozsony megye nem veszi át a tulajdonba  és 

igazgatásba sem. Parkoló hely a III/1050 út mentén  az 1522/2 parcelán  a Réte község 

igazgatásával működik. 



        Szavazás : jelenlévők :  9  mellette  9 

 b. A polgármester előterjesztette a képviselőknek Katarína Sowiňská, Réte 672-es házszám 

lakójának a kérvényét az 566/201 számú telek egy részének a megvételére. 

Megvitatás után a képviselők egyhangúlag elutasították , nem hagyták jóvá a kérvényt. 

       Szavazás :  jelenlévők   9   mellette  9 

 

c. A polgármester  előterjesztette  Lenka Gabrišková, Reca 434 lakós kérvényét az 540/61 

sz.telek  500 m2 megvételére . A kérvényező az indoklásban  felhozza, hogy a kertet , 

ami  egy egészet alkot  az ő telkével kb. 30 éve használja. 

A polgármester a kérvényhez hozzátette ,hogy a község a telket nem használja, s a jövőben 

sem tervezi a használatát, mivel nincs hozzáférése. 

A képviselőtestület egyhangúlag jóváhagyta a 540/61 parcella 500m2 eladásának szándékát. 

        Szavazás :  jelenlévők    9    mellette   9 

 

d.  A község polgármestere előterjesztette Vargová Magdaléna , szenci lakós kérvényét az E-

KN 566/201-es parcela 1441 sz.tulajdonlapon nyilvántartott 1329 m2 telek  részének  

megvételére. Rendezetlen területről van szó, elhanyagolt állapotban és közvetlen 

szomszédságban van a kérvényző telkével. A megvétel után egy egészet alkotna a kérvényező 

telkével. A geometriai rajz alapján a 1289/10 sz.parcellán 220 m2 nagyságú, melyen tárgyi 

terhelés van az elektromos művek berendezéseire. 

Megvitatás után a képviselők egyhangúlag jóváhagyták  az eladást , 1 m2 5 euróért  azzal 

a feltétellel, hogy a vevő az adásvételi szerződést elkészíti és a vele járó költségeket téríti.     

              Szavazás:  jelenlévők:  9    mellette : 9 

e.  A polgármester előterjesztette az RK REAL s.r.o Zámocké schody 2/A,Bratislava 

kérvényét  az E-KN 566/201-es parc1329 m2 részének megvételére. Ez a területfolytatása, 

úgy szintén elhanyagolt állapotban , nehezen megközelíthető  A 1289/9 parcella 63m2 és 

a 1289/11 parcella 41 m2 melyeken tárgyi terhelés van az elektromos művek berendezéseire. 

A megvitatás után a képviselők egyhangúlag jóváhagyták az eladást 1 m2 5 eurórt azzal 

a feltétel ,hogy a vevő az adásvételi szerződést és a vele járó  költségeket térití. 

                       Szavazás: jelenlévők :  9   mellette :  9 

 

f.  A polgármester  ismertette a képviselőkkel az elvégzett munkálatokat: 



- a községi újságban megjelent cikk a hulladékgazdálkodásról 

-  a község szájmaszkot, kesztyűt biztosított a 60 éven felüli lakósoknak a COVID 19 járvány 

miatt,a BSK –tól 800 darab szájmaszkot kaptunk  amit a 30 és 60 év közötti lakósonak 

osztottunk szét. Szenioroknak a Jednota üzlet segítségével a bevásárlást biztosítottuk be . 

A TA3 –tól 2000 euró dotációt kaptunk COVID 19 kiadásaira 

- április és május hónapokban megtörténtek a beíratások. Az alapiskolába 10 gyereket , 

a magyar iskolába nem írattak be gyereket az óvodába pedig 22 gyereket írattak be, 20-at 

vettünk fel, akik 2020.12.31-ig betöltik a 3 évüket 

- az áprilisi hónapban megtörtént a hulladékgyűjtés a nagykapacitásu konténerekbe 

- az EÚ támogatásával megvalósult az ingyenes internet-központok  kialakítása a községben 

- kultúrház nagytermében kicseréltük az asztalokat és a székeket 

- elkészült a Közösségi ház 1.szakaszának a rekontrukciója 

- az autobuszmegállók átépítésére beadtuk a tervezet 

- a kanalizációs tervezeten jelenleg folynak a munkálatok.  

 

 

   8. Határozati javaslat 

         JUDr. Ondrus Peter, képviselő előterjesztette   a határozati javaslatot. 

         A polgármester megköszönte a részvételt és berekesztette az ülést. 

 

 

                                                                             

 

                                                                                   A község polgármestere: 

                                                                             PaedDr. Metzner Zoltán, MBA 

 

Hitelesítők:  

                 ....................................................       ....................................................... 

                   Gyurcsi Erzsébet                                  Sándor Nemes Erzsébet               

      

Jegyzőkönyvvezető: Kvál Viola           

    


